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1. Deschiderea ședinței 
Ședința a fost deschisă la ora 12.00 și s-a încheiat la ora 14.00 

2. Semnarea listei de prezență 
Din partea MT:  

- Marius Humelnicu, secretar de stat, Adriana Kalapis – DTR, Micea Ionescu – 

DTR, Cristian Anton – ARR, Mircea Lambru - ARR 

Reprezentanții societății civile 

- Grigore Mircea, Constantin Nicolae – Conpirom, Vasile Ștefănescu,  Eugen 

Costan – COTAR, Nicola Popa – AFIR, Constantin Isac, Lorena Sandu – 

UNTRR, Augustin Hagiu, Marin Lepădatu – FORT, Adrian Cașcaval – 

CNIPMMR, Alexandru Lancuzov – RRA, Alexandru Stoian – Ziua Cargo, 

Alina Oprea - Mediafax  

         

Secretariatul ședinței 

- Adrian Olteanu - DCRSPON 

 

3. Prezentarea ordinii de zi a ședinței 
 
Temele aflate  pe ordinea de zi a şedinţei: 
 
I. Prezentarea și dezbaterea următoarelor proiecte de acte normative inițiate de 

Ministerul Transporturilor: 

Proiect de Ordin al ministrului transporturilor pentru aprobarea Normelor 

privind autorizarea și controlul centrelor de pregătire şi perfecţionare 

profesională a personalului de specialitate din domeniul transporturilor rutiere 

Proiect de Ordin al ministrului transporturilor pentru aprobarea Normelor 

privind atestarea profesională a lectorilor necesari procesului de pregătire şi 

perfecţionare profesională a personalului de specialitate din domeniul 

transportului rutier 

Proiect de Ordin al ministrului transporturilor pentru aprobarea Normelor 

privind pregătirea şi atestarea profesională a personalului de specialitate din 

domeniul transporturilor rutiere 
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4. Etape procedurale parcurse anterior ședinței 
Ministerul Transporturilor - MT a publicat, în data de 18.09.2014, în conformitate cu 

dispozițiile Legii nr 52/2003 privind transparența decizională în administrația publică, 

republicată, anunțul referitor la inițierea procedurilor de consultare publică cu privire 

la următoarele proiecte de acte normative: 

 

Proiect de Ordin al ministrului transporturilor pentru aprobarea Normelor 

privind autorizarea și controlul centrelor de pregătire şi perfecţionare 

profesională a personalului de specialitate din domeniul transporturilor rutiere 

Proiect de Ordin al ministrului transporturilor pentru aprobarea Normelor 

privind atestarea profesională a lectorilor necesari procesului de pregătire şi 

perfecţionare profesională a personalului de specialitate din domeniul 

transportului rutier 

Proiect de Ordin al ministrului transporturilor pentru aprobarea Normelor 

privind pregătirea şi atestarea profesională a personalului de specialitate din 

domeniul transporturilor rutiere 

stabilind în acest sens un termen de 10 zile în care cei interesați pot transmite în 

scris propuneri, sugestii, opinii cu privire la proiectul supus dezbaterii publice. 

Anunțul  a fost transmis atât către persoanele și asociațiile legal constituite care, în 

conformitate cu prevederile Legii nr 52/2003, au transmis o solicitare în acest sens 

cât și către confederațiile sindicale și patronale, reprezentative la nivel național. 

 

În cadrul procesului de consultare publică au fost realizate o serie de întâlniri cu 

reprezentanții organizațiilor interesate, pe site-ul MT, în cadrul anunțurilor aferente 

fiecărui proiect fiind publicate și versiunile îmbunătățite rezultate în urma 

consultărilor. 

În cadrul procesului de consultare publică, COTAR, în baza art. 7 alin. 9 din Legea 

nr 52/2003, a solicitat MT organizarea unei ședințe de dezbatere publică a 

proiectelor menționate.  

Urmare adresei COTAR, MT a decis organizarea  ședinței respective în data de 23 

octombrie 2015. 

În acest sens, în data de 19 octombrie 2015, a fost publicat pe site-ul MT,  afișat la 

sediul ministerului și transmis celor interesați, anunțul cu privire la organizarea 

ședinței de dezbatere publică. 
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5. Punctele de vedere exprimate de participanți cu privire la proiectul 

aflat pe ordinea de zi 
 
În deschiderea ședinței reprezentantul DCRSPON a informat participanții cu privire 

la procedura prevăzută de Legea nr. 52/2003 cu privire la desfășurarea ședinței lista 

celor înscriși la cuvânt și timpul alocat fiecărei persoane 

 

 

În continuarea discuțiilor cei care s-au înscris la cuvânt au precizat următoarele: 

Adrian Cașcaval: 

”Ce vreau să spun întâi şi întâi, înainte de a vorbi de propunerile concrete, că aceste 

norme trebuiau să fie publicate şi aplicate din 4 decembrie 2011, un şir de miniştri, 

secretari de stat, directori în ARR, directori de direcţie nu au făcut nimic în acest 

sens şi nici măcar nu au fost puse pe transparenţă. Remarc că, cei care sunt în 

acest moment pe funcţie şi de la Direcţia de Transport doamna Kalapis şi de la 

Direcţia Rutieră, doamna Surulescu şi domnul secretar de stat Humelnicu, au făcut 

un efort formidabil în această perioadă.  

Consider că dacă azi era 4 decembrie 2011, era o situaţie foarte bună. Într-un timp 

relativ scurt de când au venit domnii, s-a încercat să... s-au pus pe transparenţă de 

câtva ori, s-au făcut discuţii şi chiar s-au rezolvat în mare parte problemele. Au 

rămas câteva probleme nerezolvate, care sper că cu această ocazie să fie rezolvate.  

Probleme pe care le ridicăm noi sunt următoarele: cele legate de pregătirea şi 

atestarea lectorilor. La Articolul 6 Alineatul 4 spune: menţinerea valabilităţii 

atestatului obţinut este condiţionată de îndeplinirea următoarelor condiţii: cel puţin a 

uneia dintre condiţii - sunt trecute două condiţii acolo - una este legată de prestarea 

a cel puţin 100 de ore de predare şi a doua este de un curs de calificare. Propun ca 

cele două condiţii să fie îndeplinite de lectori amândouă nu cel puţin una. Şi ambele 

condiţii, propunem.  

La Articolul 10 propun ca şi lectorii, care în acest moment sunt lectori, în momentul 

când le expiră, înainte de a le expira termenul, dacă ei au cele 100 de ore predate, şi 

dacă fac un curs de perfecţionare să li se prelungească automat acest atestat - nu 

cum apare acum în Articolul 10 că ea ar trebui să dea un examen în cadrul Direcţiei. 

Adică mi s-ar părea corect şi normal ca cei care deja sunt lectori să poată să 

exercite această activitate în continuare, fără să mai facă, i se anulează atestatul şi 

mai şi ia încă o dată un atestat. 

În acest sens, am şi propus condiţiile... adică pentru menţinerea valabilităţii - 100 de 

ore calendaristice ca lector şi să persoana să facă dovada că a făcut, a participat la 

un curs de perfecţionare în cadrul Centrului. Şi celor care le va expira acest atestat 

este clar că vor pierde valabilitatea şi vor trebui să o ia de la început. 
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Şi acum mă îndrept către partea care este sensibilă, privind examinarea. Propunem 

ca, la Articolul 4 Alineatul 6 unde apare aşa: până la 1 iunie 2016, examinarea 

teoretică să se desfăşoare în centrele în cazul în care, în judeţul respectiv, 

municipiul Bucureşti nu sunt disponibile săli - din experienţa pe care o am în cadrul 

acestei Comisii, din experienţa mea de viaţă, am observat că acolo unde apar cel 

târziu, cel devreme, când apare ”numai” sau tot felul de exprimări de acest fel, şi nu 

au lucruri clare -  se duc la situaţii şi conflicte cum este acesta şi cum este cel de la 

şcoala de şoferi cu ”poate să” şi aşa mai departe.  

Propunem ca, Articolul 4 să fie clar. Până la 1 iunie 2016 examinarea să se 

desfăşoare la Centre de pregătire şi perfecţionare. De altfel discuţia pe care am 

avut-o cu domnul ministru, cu domnul secretar de stat, a fost de acord şi s-a 

acceptat ideea aplicării examinării centralizate unitare pe tot teritoriul României 

începând de la 1.06.2011, nu pe etape. O altă propunere este legată de art.6 în care 

suntem centrele obligate în momentul în care se va face această sală unică, suntem 

obligaţi ca reprezentantul centrului să vină să ridice un programator. Dacă examenul 

se va da în ziua (...). Propunem ca acest programator să poată fi ridicat şi semnat în 

următoarea săptămână. Dacă tot facem examinare centralizată nu văd de ce o 

persoană din cadrul centrului să stea să aştepte la sala de examen să semneze acel 

programator. Dacă ridicăm următoarea săptămână ori de la (...) ori o altă variantă, 

se pot găsi soluţii în acest sens. Consider că în rest este ok. Ar mai fi probleme de 

(...), ar mai fi probleme la colegii mei legate de expert, examinator, dar noi 

considerăm că pe baza acestor propuneri este ok şi vom vota ca să fie trecut în 

comisia de drept social şi să fie promovat.” 

 

Constantin Isac, UNTRR a precizat:  

”Aş vrea ca prima observaţie să se noteze şi petiţia noastră legată de ceea ce a 

susţinut colegul nostru, privitor la momentul în care toată lumea trebuie să intre în 

aceaşi regulă. Iulie 2016, toţi să facem acelaşi lucru şi ministerul trebuie să îşi 

asume această dată până la care trebuie să rezolve condiţiile tehnice necesare. Este 

suficient timp până atunci. Mai am câteva observaţii, una este legată de definirea 

noţiunii de examinator. Noi am ţinut foarte mult la această definiţie şi solicităm ca ea 

să aibă următoarea formulare: „Examinator este persoana angajată a Autorităţii 

Rutiere Române cu vechime de cel puţin 3 ani în domeniul Transportului Rutier 

absolventă a unei facultăţi de lungă durată, deţinător al licenţei în următoarele 

domenii: autovehicule şi tractoare, autovehicule rutiere, inginerie transportului şi 

mecanic, ştiinţe juridice, ştiinţe economice în specialitatea economia industriei, 

construcţii şi transporturi, contabilitate, finanţe-bănci şi asigurări.”. Motivaţia: dorim 

ca examinatorul să facă dovada faptului că are cea mai înaltă competenţă în acest 

domeniu. Nu poate fi examinator în transporturi un absolvent de facultate de scurtă 

durată sau un absolvent cu studii superioare tehnice în specialităţi altele decât cele 

legate de specialitatea transport, autovehicule sau mecanică. Tehnic poate să fie şi 

agronomul şi zootehnistul şi horticultorul. Nu are ce să caute aici, în zona noastră. 

La fel se întâmplă la absolvenţii de studii juridice care sunt absolvenţi de studii 

juridice. Dar administrative nu au ce să caute. La economice nu poate să aibe 
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specializare în economia comerţului, turismului, serviciilor, alte categorii decât cele 

care sunt în domeniul transporturilor. Adică haideţi să înţelegem odată pentru 

totdeauna. Examinator trebuie să fie acel specialist care are competenţe reale în 

acest domeniu. Noi avem nevoie ca angajaţii noştri după ce trec printr-o şcoală în 

care sunt instruiţi conform reglementărilor legale, în momentul în care ajung la 

examinare şi au absolvit acest examen să fie în stare să îşi facă treaba la firmă. Nu 

avem nevoie de angajaţi aşa cum se întâmplă acum, care l-ai pus pe camion, nu e în 

stare să fac nimic, nu e în stare să citească o hârtie, nu e în stare să interpreteze o 

reglementare, nu îţi ţine minte. Pur şi simplu îl trimitem pe drum şi avem numai şi 

numai probleme cu ei. De ce? Omul are atestat luat în condiţii legale deocamdată şi 

îţi cu el peste ochi atunci când îi spui: tu nu eşti pregătit. Domnule, am atestat. 

Despre ce vorbim? Încă o problemă este legată de zilele şi intervalul de timp în care 

se face examinarea. Solicităm ca examinarea să se facă în orele normale de lucru. 

Deci în intervalul 8-16, 17, să terminăm cu sâmbete, cu duminici, cu examinări 

noaptea la ora 12, la ora 1, examinări. Eu vă spun, dacă cineva, cu siguranţă, 

străinii, europenii vorbesc, nemţi, olandezi, danezii, uite, peste câteva zile vin aici să 

vadă cum facem noi pregătire profesională, dacă ar auzi ce se întâmplă aici şi-ar 

pune mâinile în cap. Cred că ar fi primii care ar spune ca certificatele de competenţă 

eliberate în România să nu mai aibă valabilitate europeană. Chiar nu înţeleg. Şi sunt 

convins că dumneavoastră aveţi intenția ca noi să ne aliniem acestor norme, ca noi 

să avem şoferi pregătiţi şi oricând să se poată angaja atât în România cât şi în orice 

altă ţară europeană. Este firesc să se întâmple aşa. De ce trebuie să fim noi tot 

timpul arătaţi cu degetul că suntem maimuţoii şoselelor, tarzanii autostrăzilor? 

Pornesc de la ideea că aveţi aceleaşi intenţii ca şi noi. Ultima, las şi colegilor prilejul 

să facă observaţiile lor, legate de nivelul de dificultate al subiectelor de la examinare. 

Au fost reclamate multe situaţii în care testele au fost foarte dificile pentru 

specialistul care trebuia sau competenţele care trebuiau certificate acolo. Pentru că 

am impresia că la un moment dat se fac nişte teste, nişte studii de caz mult prea 

dificile în aşa fel încât cei examinaţi să fie obligaţi cumva să îşi cumpere reuşita în 

examen prin forme incorecte. Se fac colecte înainte de examinare, că trebuie să 

dăm examinatorilor. Ştim cu toţii lucrurile astea. Dar vi se pare normal? Pe de o 

parte. Pe de altă parte, de ce trebuie un studiu de caz de nivel doctoral pentru un 

manager de transporturi. Dorim şi solicităm ca în momentul în care ajungem cu 

aceste norme să fie aprobate să intre în funcţiune, tot ce înseamnă subiecte de 

examinare să fie filtrate împreună cu reprezentanţii patronatelor. Nu cred că cer un 

lucru anormal. Noi vrem să vedem: da domnule, nici prea scăzute, dar nici de 

netrecut.” 

Augustin Hagiu a menționat: 

”(...)Ce aş fi dorit şi ce-am fi dorit noi să trateze aceste norme, în afara subiectelor 

care au fost agreate şi se regăsesc în forma prezentată de dumneavoastră. Aş fi 

dorit în primul şi în primul rând să nu mai susţinem şi tratăm prin actele normative 

această chestiune, cum că examinarea este singurul nostru interes. De altfel, o teză 

care declarativ ne-a mai fost comunicată de către persoane aflate astăzi la 

dumneavoastră la masă. Pentru că examinarea cheie - practic un ciclu de pregătire 
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care trebuie să reprezinte esenţa întregii desfăşurări de acţiune de la autorizarea 

unui centru şi până la momentul în care cineva îşi obţine atestatul. Nu am regăsit 

însă o concentrare pe acest subiect. Am solicitat la un moment dat transparenţă în 

ceea ce priveşte comisiile de examinare. Cumva se leagă toate lucrurile cu ceea ce 

au spus colegii mai devreme. Am fi vrut o comisie de examinare în care să se 

ajungă, bazat pe ceea ce înseamnă experienţă dovedită şi patalama, adică diplome 

care să se potrivească contextului. Aş fi vrut să văd în aceste acte normative, în 

aceste norme, respectarea unor principii care se aplică altor moduri de transport. Aţi 

discutat mai devreme, tot legat de examinare, legat de faptul că de ce doar cei de la 

ARR să participe. Nu cred că cineva din direcţia care se ocupă de reglementări pe 

zona aeronautică participă la examinare în ceea ce înseamnă centrul de formare 

profesională care aparţine de Autoritatea Aeronautică Civilă Română. Nu înţeleg de 

ce nu respectăm aceleaşi principii. Avem o autoritate, de acolo trebui să vină 

specialiştii Direcţiei de reglementare şi punct. Dacă tot discutăm atât de larg, nu văd 

de ce în acea comisie de examinare, care noi insistăm să existe, să nu vină şi 

specialişti din afara ministerului. Că nu prea e cu uşă, adică închidem uşile doar 

pentru cei din minister. Nu este absolut deloc firesc. Sunt specialişti în afara 

ministerului care pot avea calitatea de examinatori în orice minut, în orice secundă. 

Susţinem şi noi, de asemenea, ca desfăşurarea examenelor să se facă în timpul 

săptămânii, respectiv de luni până vineri inclusiv, nu sâmbăta şi duminica şi într-un 

orar agreabil. De ce nu începând cu ora 8 dimineaţă şi terminând undeva la ora 18, 

în serie, evident. Legat de cei care participă la examinare, ca să revin şi să închid 

paranteza, ne dorim foarte mult transparenţă şi ne dorim un algoritm prin care 

anumite persoane care participă şi vor avea dreptul să participe la examinare să nu 

participe serii la rând în acelaşi oraş, la aceleaşi centre. Dacă dumneavoastră, 

domnule secretar de stat, aţi fi avut timpul şi aplecarea şi răbdarea, aţi fi constatat, 

dar cred că ştiţi deja lucrurile astea, că sunt colegi de-ai dumneavoastră, din 

structurile ministerului, care au un apetit faţă de anumite centre. Asta ar trebui să vă 

dea de bănuit, pentru că dacă suprapuneţi acest apetit cu afluxul şi invazia pe acele 

centre, în anumite perioade, chiar şi din alte oraşe, de persoane din zona noastră 

care vor să obţină atestatele, vă veţi lămuri ce se întâmplă de fapt în sistem şi veţi 

vedea că ceea ce tratăm noi astăzi în niciun caz nu reprezintă un tratament al cauzei 

şi probabil umblăm aşa mai controlăm din efect, ca să dea bine în poză. Legat de 

autorizare, ne-am fi dorit şi am insistat şi n-are rost să mai revin pe articole că aveţi 

de la noi materiale cred că săptămânal. Ne-am fi dorit foarte mult ca autorizare să fie 

mult mai riguroasă, să existe noţiuni clare care vizează controlul după autorizare al 

desfăşurării evenimentelor. Din păcate aicea am pansat foarte puţin nu am văzut o 

abordare radicală, care să ducă la rezolvarea situaţiei de fapt din punctul nostru de 

vedere. În concluzie, dacă ne asumăm cu toţii normele, cu ceea ce va fi modificat, 

eu nu pot să afirm cu tărie că vom avea peste 2 ani de zile, măsurând capacitatea 

profesională a celor care obţin atestate, vom avea plus valoare. Semnalul de care 

trebuie să ţineţi cont şi care trebuie să ne preocupe în momentul de faţă este lipsa 

şoferilor profesionişti în piaţa de transport şi asta se vede în toate hârtiile care circulă 

pe la noi şi pe la dumneavoastră - pleacă foarte mulţi şoferi din ţară. România a 
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ajuns un izvor de atestate şi cam atât. Cel puţin şoferii buni migrează în afară. Avem 

în ultimele 6 luni, peste 3600 de şoferi profesionişti care au părăsit România doar în 

ultimele 6 luni! În momentul de faţă, piaţa ne arată aproximativ minus 10.000 de 

şoferi profesionişti. Eu cred că asta ar trebui să fie preocuparea noastră, coroborat 

cu ceea ce încercăm să facem aici pentru că este o oportunitate să abordăm serios 

problema lipsei şoferilor în piaţa de transport. Dacă nu, ea ne va lovi şi o să ne 

„bucurăm” cu toţii, peste doi ani de zile - dumneavoastră că nu veţi mai avea pe cine 

să examinaţi, în partea asta că nu vor mai avea pe cine să formeze, că oricum 

interesul scade, de la o zi la alta pe zona şoferilor profesionişti din varii motive pe 

care nu are rost să le dezbatem acum că nu ţin de acte normative. Dacă veţi dori să 

vă mai gândiţi un pic la ceea ce v-am spus - eu v-aş fi recunoscător. Este o analiză. 

Haideţi să discutăm principial, să ne uităm la cutume din interiorul ministerului, nu 

am venit să vă dau exemple din afară, v-am dat exemplu aviaţia, vă dau exemplu 

AFER-ul, vă dau exemplu Autoritatea Navală. Sunt exemple de aici! Nu ştiu de ce la 

rutier tot timpul să fim altfel. Eu ştiu să fim corecţi, principiali, şi să încercăm să 

creştem veniturile celor care lucrează în minister prin alte metode. Într-adevăr sunt 

oameni care merită cu mult peste 2000 de roni, nu mai există salariu în România 

care să-l numim decent la 2000 de roni.  Dar până la urmă dacă punem în balanţă 

ceea ce urma să se întâmplă cu un şofer profesionist şi ce are el pe partea de 

siguranţă rutieră responsabilitate, cred că banii trebuie să treacă într-un plan secund. 

Şi dacă vrem să creşte, să creştem împreună. În momentul de faţă şi asta e 

concluzia şi închid, 99% din piaţa de transport e autohtonă şi susţin cu greu un 

întreg aparat care ştim foarte bine cum lucrează. 

Vasile Ştefănescu a menționat: 

(…)Vreau să trec direct în subiect şi aici discutăm fiecare articol în parte. La articolul 

2, la anexa 8, mă interesează examinarea. Specialist în domeniul transportului rutier 

înseamnă o persoană care are studii. Dumneavoastră, domnule Ionescu, aţi numit 

aşa: înseamnă o persoană care cunoaşte temeinic domeniul transportului rutier. 

Cred că şi toate revistele de specialitate şi cei care sunt specialişti cu adevărat, fraza 

asta, care cunoaşte temeinic transportul rutier, cu o experienţă de cel puţin trei ani în 

acest domeniu şi care deţine diplomă de studii superioare tehnice, juridice sau 

economice. Pentru dumneavoastră intră toţi. Aşa cum sublinia şi colegul nostru, 

chiar dacă aţi vrea să treceţi juridic, trebuie să aibă un masterat în transportul rutier. 

Dumneavoastră nici măcar acest lucru. Fac referire, domnule Ionescu, că 

dumneavoastră aţi lucrat specialist, să luaţi referirea la specialist, care aţi depus-o la 

audit. Acum câteva săptămâni aţi afişat pe site, audit de drumuri, ce înseamnă un 

specialist, unde nu aţi avut niciun interes financiar ascuns. Ce înseamnă un 

specialist. Ţineţi în mod expres să definiţi specialistul cum scrie în ordonanţa 11, 

legea 109. Nu vă mai citesc că o aveţi şi dumneavoastră. Experienţă. Perioada de 

experienţă profesională în domeniul transportului rutier ca angajat al Ministerului 

Transportului sau Autorităţii Rutiere Române, de cel puţin 5 ani. De ce? 

Dumneavoastră, din moment ce aţi pus aici toţi juriştii, economiştii şi specialişti care 

deţin o diplomă, spuneţi că după 3 ani de zile ei sunt specialist. Dacă e să luăm, cum 

se procedează politic, când vine un ministru sau un secretar de stat politic, 
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înseamnă că până la femeia de serviciu îi numiţi specialişti şi-i trimiteţi la examinări. 

Domnul secretar de stat trebuie să ştie, ne întoarcem cu un an, doi, trei în urmă, 

luăm listele de la examinări, că sunt, aveţi la ARR sus, şi vedeţi cine se ducea la 

examinări, domnule secretar de stat. Se duceau secretare, şoferi, fel şi fel de 

referenţi sau pe afinităţi sau politice sau pe prietenii. De aici ţinem neapărat să fie 5 

ani, dacă într-adevăr dumneavoastră vreţi să faceţi altceva. Comisia de examinare, 

la articolul 4, noi am zis să fie aprobată de secretarul de stat din cadrul ministerului 

care are în subordine această activitate şi să desemnaţi şi un preşedinte de comisie. 

Am adăugat punctul D şi F cu următorul conţinut. Punctul D, comisia de examinare 

va fi compusă obligatoriu din cel puţin un examinator care este posesor al permisului 

de conducere pentru cel puţin categoriile pentru care se efectuează examinare, mă 

refer la proba practică. Cu rol de observator, poate participa la examinări, şi un 

reprezentant al centrului, dacă examenul se desfăşoară la sediul centrului. De ce? 

Pentru că 1 iunie 2016, dorim şi suntem de acord cu propunerea dumneavoastră şi a 

noastră, că de fapt patronatele au făcut-o, să fie un examen, un centru unic de 

examen pe judeţ, dar să ocoliţi în mod unitar. Nu ne pedepsiţi. Ştiu că 

dumneavoastră sau domnul ministru vrea să ne pedepsească. Nu trebuie să 

pedepsiţi Bucureştiul că suntem noi mai vocali şi să începeţi cu Bucureştiul pentru 

examenul unic. Începeţi în mod unitar peste tot. Programarea. Programarea am 

cerut să o afişaţi pe site cu cel puţin 48 de ore înainte. Aţi fost de acord cu asta, 

mulţumim frumos. Deci, după alineatul 8, tot la articolul 4, doriţi să introduceţi un 

alineat nou, unde cerem aşa. Ştiţi foarte bine că aceste propuneri ale noastre sunt 

trimise mai înainte de 2011, şi venim cu adrese dacă vreţi, dar cel puţin din 2011 

sunt trimise din 2 în 2 luni, atât la primul ministru, cât şi la toţi miniştrii care au fost 

până acum. Am cerut ca examinarea pentru proba teoretică să constituie sarcină de 

serviciu pentru examinatori şi se susţine în zile diferite, de luni până vineri, în timpul 

programului normal de lucru, cu excepţia sărbătorilor legale, pentru că şi 

dumneavoastră aţi fost la examinări, dar se ţin examinări şi la 11-12 noaptea. Pe 

siguranţă rutieră, un şofer pe care-l chemaţi la ora 4-5 la examen, să-l examinaţi la 

11-12 noaptea e aberant. Nu se practică nicăieri în Uniunea Europeană aşa ceva, 

mai ales dacă vreţi o sală unică. Auzeam la o comisie de dialog că de unde avem 

atâţia oameni. Păi, la o sală unică pe judeţ, dumneavoastră folosiţi 3 oameni, care 

sincer, ori îi lăsaţi pe aceiaşi, ori îi rotiţi, e problema dumneavoastră. Dar nu aveţi 

personal ca să ziceţi, domnule nu am personal. Vă mai aduc odată aminte, domnule 

secretar de stat, că ARR sunt detaşaţi zeci şi zeci de oameni cu toate că nu se fac 

angajări. Referitor la solicitarea noastră, să fie sarcină de serviciu, vă citesc din 

ROF, secţiunea 13, direcţia transport rutier, în care spune aşa. Vreau să vă spun că 

cei de la direcţia rutieră au în fişa postului că participă la examinări. Ori dacă dânşii 

au în fişa postului că participă la examinări şi scrie şi în ROF la 13, punctul 9, 

asigură prin personalul direcţiei participarea la examen a (...), exact ceea ce se 

întâmplă acum, este şi normal să vină ca sarcină de serviciu. Spuneţi-mi şi mie cum 

vin aceşti oameni. Pleacă în timpul liber... aşa... se duce la nu ştiu ce centru la 

examinare, fără un fel de delegaţie, fără un fel de... Trebuie să fie sarcină de 

serviciu, e normal şi legal. Iar dacă dumneavoastră vreţi să-i retribuiţi suplimentar, e 
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altă problemă. Ajungem şi acolo. Deci scrie în ROF chestia şi mai ales că dânşii au 

în fişa postului examinarea. Am cerut, şi văd că nu s-a făcut nici până acum şi nici 

măcar nu aţi pus o problemă să vedem, să faceţi un corp de examinatori pentru 

acest minister din specialişti, pentru că sincer, la nivel de minister sunt 400 şi ceva 

de angajaţi. Ori în ministerul ăsta sunt foarte mulţi specialişti în transportul rutier. 

Dumneavoastră, dacă într-adevăr doriţi, puteţi să aduceţi un plus-valoare acestor 

examinări şi acestor activităţi. Puteţi alege un corp de examinatori din specialişti din 

tot ministerul. Am solicitat să fie un corp de examinatori, care să nu aibă treabă nici 

cu DGPR-ul, nici cu ARR-ul, nici ISCTR-ul. Le aveţi scrise la dumneavoastră. Nu s-a 

făcut nici asta pentru că nu se doreşte. Şi ştiţi de ce nu se doreşte? La articolul 16, 

aliniatul 3, dumneavoastră spuneţi aicea, conform legii, că pentru prestarea activităţii 

de examinare, membrii comisiei de examinare sunt remuneraţi de către ARR din 

cunatumul prevăzut la aliniatul 1. Aş vrea să fac o paranteză, domnule secretar de 

stat, tot referitor la aceste norme. Prin adresele pe care vi le-am comunicat de foarte 

mult timp am cerut, până să apară legea 109 anul trecut în iunie, ca plata să se facă 

direct către minister să către o autoritate care o hotărăşte ministerul. Pe parcursul 

anilor, de 10 ani de zile încoace, nu s-a putu face acest lucru şi nu ştim, poate ne 

explicaţi dumneavoastră acum, şi o cer public, sub ce formă au fost angajaţii 

ministerului trimişi la examinări? Sub ce formă au putut încheia contracte de prestări 

servicii angajaţii ministerului cu centrele de formare profesională pentru a fi plătiţi. 

Care este actul normativ prin care s-a hotărât ce taxă să plătească centrele de 

formare profesională până în iunie 2014? Ca să nu mai fie dubiu, domnule secretar 

de stat, pentru ca dvs cereţi aici 70 de lei pentru fiecare probă de examen.(…) 

La ultima comisie de dialog a venit un coleg de la dumneavoastră şi ne-a citit el 

fugitivo acea notă de fundamentare din care am spicuit aşa repede şi am înţeles 

aşa: de la fiecare candidat din această sumă de 70 de lei, 50 sau 54 de lei sunt 

alocaţi examinatorilor. Cum? Fiecare elev plăteşte taxa de examinatpr plus taxele 

aferente. Ca să nu mai plătim, fiecare elev şi fiecare examinator şi aşa diminuăm şi 

cunatumului de examinare am zis că este corect şi logic, domnule ministru, într-un 

minister în care salariul mediu este de 1.800 de lei. Ca sunt şi ajung si la 2.000-

2.500 nu este o problemă, eu vorbesc de Ministerul Transporturilor, nu vorbesc de 

ce este în subordinea ministerului. Să fixaţi o taxă de 30 de lei pentru prima probă şi 

câte 15 lei pentru fiecare probă suplimentară de examen. Solicit aceasta pentru că 

aş vrea să luaţi declaraţiile de avere ale tuturor celor care merg la examinări şi o să 

aveţi o mare surpriză. Surpriza va fi următoarea: într-un stat unde e o sărăcie cruntă, 

s-a creat o cutumă în acest minister, o mână de oameni câştigă 4.000 de euro pe 

lună. Şi n-o spun eu, daca o spun greşit puteţi să mă daţi în judecată, o spun 

declaraţiile de avere, domnule ministrul, declaraţiile de avere date de dânşii şi 

postate pe site. Ce câştigă dumnealor din examinare? Atunci ca să creăm o 

examinare unitară şi aceste comisii să fie plătite în mod unitar fie că se duce la 

domnul Caşcaval la centru sau la domnul Şandru şi are 20 de candidaţi şi dincolo 

sunt 100, am propus, la art 5, alin. 10, am zis cu o “suma cuprinsa intre 500 si 2.000 

lei/luna” care se adaugă la salariul de bază. Asta e o propunere. Dvs puteţi să fixaţi 

cum doriţi dvs, noi am ajuns la chestia asta ca să vă dăm o sugestie ca acele comisii 
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de examinare să fie plătite în mod unitar, indiferent de numărul de candidaţi. De ce? 

Sunt 270 de centre. V-am făcut o solicitare scrisă şi nu mi-aţi răspuns, dar urmează 

să vă dau în judecată pentru că trebuie să-mi daţi răspunsul ăsta, să ne daţi numărul 

de probe examinate pe 2013/2014 şi o să aveţi o surpriză. Ştiţi care este surpriza 

domnule ministru? Că dacă adunaţi probele examinate pentru că taxa se percepe pe 

probă examinată. Adunaţi banii de la toate declaraţiile de avere şi veţi vedea că nu 

ies banii. Nici acei care sunt declaraţi. Undeva este o sumă neagră. Nu cum am fost 

noi acuzaţi de către cineva că centrele spală bani, e greşit. Cine a afirmat să înveţe 

cum se spală bani. Ne-am uitat la filme prea mult.(…) 

Eugen Costan: 

 Aş vrea să precizez faptul că aceste norme, exact cum s-a arătat şi mai devreme, 

trebuiau elaborate până în data de 4.12.2011, lucru care nu s-a întâmplat, motiv 

pentru care conducerea Confederaţiei COTAR a întocmit mai multe materiale prin 

care a informat factorii de răspundere din acest minister, a depus memorii atât la 

Guvernul României cât şi la cabinetele ministrului transportului şi al secretarilor de 

stat din acest minister, prin care s-a arătat faptul că Ministerul Transporturilor este 

fraudat prin încasarea a peste 10 milioane de euro de către unii angajaţi din acest 

minister, care, în numele Ministerului şi profitând de faptul că sunt angajaţi la Direcţia 

Rutieră sau la ARR, se deplasează sâmbăta şi duminica în judeţe şi în Bucureşti, la 

centre de perfecţionare şi pentru a participa la comisii de examinare încasează în 

nume propriu sume consistente de bani, care ajung de la 3 la 5 mii de lei pe 

săptămână, pe lângă salariul pe care îl primesc de la minister. Menţionez faptul că în 

ultimii 3 ani la acest minister, după cum cunoaşteţi, s-au perindat 7 miniştri. Anca 

Boagiu, Ovidiu Silaghi, Relu Fenechiu, Ramona Mănescu, Dan Şova, Ioan Rus şi în 

prezent dl Iulian Matache şi când reuşeam să le prezentăm acestora problemele cu 

care se confruntă transportatorii rutieri şi necesitatea elaborării legislaţiei rutiere şi a 

normelor pentru pregătirea şi perfecţionarea profesională a personalului cu atribuţii 

în transporturi rutiere, aceştia erau schimbaţi, motiv pentru care trebuia să o luăm de 

la capăt. Acest lucru însă convenea de minune angajaţilor menţionaţi mai sus, care 

tergiversau în mod intenţionat elaborarea acestor norme tocmai pentu a putea 

încasa în continuare aceste sume imense de bani. Deşi fără acordul conducerii 

Ministerului, ministrului Transporturilor s-a reuşit intyroducerea în conţinutul legii 109 

dfin 11.07.2014 a prevederii conform căreia examinările se realizează de către o 

comisie de examinare formată din 10 membri, specialişti în domeniul transporturilor 

rutiere din cadrul Direcţiei Rutiere a aparatului propriu a autorităţii competente din 

cadrul unităţii din subordinea acesteia, cu atribuţii în autorizarea operatorilor de 

transport rutier, iar pentru prestarea activităţii de examinare membrii comisiei sunt 

remuneraţi din cuantumul- tariful achitat de candidaţi pentru susţinerea examinării în 

condiţiile stabilite de autoritatea competentă. Nici până în prezent nu s-a pus în 

practică aceste prevederi, întrucât ministerul transporturilor refuză să dea definiţia 

specialistului în domeniul transporturilor rutiere, să stabilească în mod fundamental 

şi tariful achitat de candidaţi şi suma de bani pe care să o primească examinatorul 

ca remuneraţie. În calitate de secretar general al Confederaţiei COTAR, primim din 

teritoriu, de la membrii Confederaţiei noastre, care au ca obiect de activitate 
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pregătirea şi perfecţionarea personalului de specialitate pentru domeniul 

transporturilor rutiere  o serie de semnale prin care se solicită să se termine cu 

efectuarea examinării de către aceste persoane care, în nume propriu şi personal, 

încasează sume imense de bani, ca şi cum ar fi SRL-uri şi consideră că pentru a 

efectua examinarea în timpul lor liber, planificând examene la centre şi la orele 17-

19, când candidaţii sunt deja obosiţi. În acelaşi timp, membrii noştri ne-au comunicat 

că se prezintă la comisiile de examinare persoane care nu au pregătirea şi 

competenţa necesară pentru a examina, aceştia fiind economişti, referenţi la 

secretariat sau la serviciul administrativ. Consider că nu este posibil ca un angajat al 

ministerului Transporturilor chiar dacă lucrează la Direcţia Rutieră sau la o altă 

structură să desfăşoare o activitate din competenţa ministerului în nume personal 

pretinzând că este în timpul liber dar el efectuează această activitate datorită că este 

angajat al acestui minister. Mă întreb în baza căror documente emise de ministerul 

Transporturilor prezintă acel angajat la centrul de perfecţionare pentru examinare cu 

ordin de serviciu, ordin de deplasare, împuternicire. Acesta sunt câteva dintre 

problemele pentru care de 3 ani solicităm ca această activitate de examinare să 

constituie extrase de serviciu pentru examinator... zilnic în cursul săptămânii de luni 

până vineri în timpul programului normal de lucru cu excepţia sărbătorilor legale de 

către specialişti în domeniul transportului rutier. Referitor la remuneraţia 

examinatorilor, consideră după cum am propus şi în proiectul de act normativ că pe 

lângă salariul primit de la minister o sumă de la 50 până la maximum 2000 de lei pe 

lună este destul pentru un examinator atribuindu-se această sumă în funcţie de 

cheltuielile organizate cu deplasarea în teritoriu: transport, cazare, diurnă. Nu 

suntem de acord şi considerăm că nu este normal ca un examinator să fie remunerat 

în funcţie de număr de candidaţi examinaţi cum se face în prezent sau cum s-a 

propus. Solicit ca ministerul Transporturilor să ţină cont de definirea specialistului în 

domeniul transporturilor rutiere să refacă nota de fundamentare cu privire la taxa 

plătită de candidat în sensul celor propuse şi să urgenteze elaborarea acestor norme 

pentru creşterea nivelului de pregătire a personalului din domeniul transporturilor 

rutiere ca să nu se mai întâmple cum s-a întâmplat cu ani în urmă când şoferul era 

în cursă în Spania sau în Franţa şi el figura că este la examinare şi primea atestat. 

Consider că a venit timpul ca ministerul Transporturilor să respecte prevederile în 

vigoare şi să pună în aplicare prevederea legii 109/2014 şi a regulamentului prin 

care se stabilesc atribuţiile de către transporturi respectiv pe cea prevăzută la 

secţiunea 13, alin. 8, art. 2 punctul 9, care prevede exact cum arăta şi domnul 

preşedinte Ştefănescu la asigurarea pe planul direcţiei extraordinare a personalului 

cu funcţii în domeniul transporturilor rutiere. Având în vedere atât prevederile legii 

109 cât şi a ROF. ale ministerului Transporturilor rezultă că examinarea este... a 

lucrătorului acestei direcţii care trebuie efectuată în cursul săptămânii până vineri în 

timpul programului normal de lucru. În situaţia în care specialiştii din domeniul 

transporturilor rutiere din cadrul direcţiei se deplasează la judeţe pentru a examina 

pe beneficiarii decontarea cheltuielilor ocazionate de cazare, transport şi diurnă din 

banii încasaţi de la candidat. Referitor la proiectul normelor aş completa faţă de ce a 
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spus domnul Ştefănescu la art.21 după alin. 3 ... după expirarea termenului de 90 de 

zile, autorizaţia de funcţionare a centrului de pregătire şi perfecţionare. 

 

Lepădatu Marin:  

Şi eu sunt de acord că s-a întârziat foarte mult. La fel îmi amintesc de 4 ani de când 

discut despre pachetul ăsta legislativ şi nu am avansat, dar ca să fac o legătură cu 

ce au zis colegii mei anteriori, domnul Misat de pildă - îmi amintesc că în 1998 a 

venit la noi o delegaţie a patronatului din Grecia şi eram la sediul centrului UNTRR-

ului de atunci, o delegaţie formată din 5 membrii şi bineînţeles preşedintele UNTRR-

ului de atunci şi le-am prezentat cum se făcea la noi cursul, aveam cursanţi în sală, 

materiale didactice. Patronatul din Grecia a rămas interzis şi a zis: "Domnule, la noi 

nu se face a;a ceva.", reţineţi la data aia, Grecia era membră UE. La noi se dă banul 

şi se ia certificatul de formare profesională ADR. Din păcate, domnule ministru v-aş 

recomanda dacă mergeţi la Galaţi să discutaţi cu domnul Bogatu şi cu doamna 

Genia Dorobăţ să vedeţi şi dumneavoastră cum s-a desfăşurat ultimul examen de la 

Galaţi. Mai rău decât v-am povestit eu anterior. Ceea ce cu mine care lucrez în 

domeniul ăsta i am susţinut această ţărişoară să progreseze împreună cu alţi 

specialişti în 2003 m-am întâlnit cu specialişti din Olanda, Franţa, am tot discutat, nu 

ştiam ce avem de făcut şi eu zic că atunci lucrurile erau mult mai bine puse la punct 

decât sunt la ora actuală. Cadrul legislativ trebuie să aveţi grijă care există pur şi 

simplu a pulverizat această piaţă, iar eu personalul şi UNTRR-ul primesc o delegaţie 

de la patronatul din Danemarca. Avem emoţii vizavi de câţi cursanţi o să avem în 

sală şi o să spunem ce documente s-ar putea să ne ceară să întrebe. Din experienţa 

anilor 2003 când am venit când am venit în contact cu specialiştii din Olanda, Franţa, 

întotdeauna s-a subliniat necesitatea unui dialog permanent între patronat şi 

autorităţi şi sindicate, iar acest dialog trebuie să aibă eficienţă şi-n acelaşi timp 

trebuie să fie transparent. Eu nu ştiu de ce atâtea discuţii dacă s-a spus Comisia să 

fie anunţată care este problema. Care este problema dacă Comisia se ştie cu 48 de 

ore, cu 6 zile? Eu nu înţeleg. Sunt de acord cu ce a prezentat domnul Caşcaval, cu 

ce a zis domnul Misat, parţial ce a spus domnul Ştefănescu cât câştigă pe mine prea 

puţin mă interesează, dar să câştige toată lumea să fie bine la toată lumea dar în 

condiţiile legii. Mai avem o singură ca să echilibrăm balanţa, am susţinut şi-n 

şedinţele de până acum că nu suntem de acord ca specialiştii din ARR, DTR, RAR 

să nu fie lăsaţi să predea la centrele de formare profesională. V-am dat şi scris, ne 

menţinem acea propunere, atât am avut de spus, mulţumesc. 

 

Mircea Grigore: 

(…)Faptul că timp de 4 ani n-a ieşit acest ordin este simplu, toţi predecesorii 

dumnealui n-au avut curajul să semneze un asemenea ordin. Aceste lucruri sunt din 

2011. Toţi miniştrii au fost supuşi acestor norme. Nimeni dintre predecesori nu şi-au 

asumat răspunderea pentru adoptarea acestor norme. Am căutat în cadrul acestor 

norme să văd şi eu ce câştig are procesul de examinare. S-a câştigat cu ceva? S-a 

ridicat cumva nivelul de examinare prin adoptarea acestor norme ? Care este 

câştigul? Niciunul, din punct de vedere al procesului de examinare. Unul singur este, 
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legalizarea unor venituri, atât. Prezentele norme au mari probleme de legalitate, cât 

şi de oportunitate. Părerea mea, aprecierea mea este că suntem într-o situaţie puţin 

delicată, că persoane care vor fi beneficiarele acestor norme, tot ele să le 

reglementeze. Eu cred că în lumea asta nu există aşa ceva. Aşa apreciez eu. 

Probabil că vor aprecia şi alţii. Subscriu la vechimea specialistului, în 5 ani domnul 

secretar de stat, vă spun dumneavoastră, foarte direct,  numai pentru a nu mai da 

posibilitatea ca persoanele care sunt numite politic, care nu stau de regula 5 ani în 

aceste funcţii, să poată să fie beneficiare ale acestor norme. Noi ne dorim, dacă o să 

faceţi un studiu aşa cum au spus predecesorii mei, specialiştii, aia care sunt 

absolvenţi ale facultăţii de transport rutier, nu au venituri pe măsura specializării. 

Veniturile nu sunt pe măsura specializării. De aceea solicităm în mod expres că 

vechimea să o ridicăm la 5 ani şi atunci nu mai există posibilitatea asta că foarte 

multe persoane în teritoriu, care sunt numite politic, nefiind specialişti, ştiu că 

problema asta a ridicat-o şi domnul ministru Matache, ştiu că ne învârtim într-un cerc 

vicios, însă trebuie la un moment dat să rupem pisica în două. Ori vrem să facem 

această examinare, să ridicăm gradul ei, al procesului de examinare, ori dacă nu, 

trimitem. Am constatat de curând că persoane de specialitate vin cu răspunsurile. 

Este inacceptabil să vină persoane cu răspunsurile făcute la studiile de caz şi aşa 

mai departe. Să se discute dacă un şofer a scris certificat de cazier judiciar sau a zis 

numai cazier. Este inacceptabil, a zis că nu a scris exact cum scrie în răspuns, deci 

nu vreţi odată să terminăm cu aceşti oameni care nu ştiu pe de rost aceste 

reglementări? Eu aşa apreciez, dacă este specialist, el nu trebuie să vină cu nimic, 

nu mai spun mai departe că desemnarea unor persoane care n-au nicio legătură cu 

aşa-zisul transport rutier, cum ar fi contabilii, referenţii. Dacă a adunat la contabilitate 

ceva înseamnă că a devenit specialist în domeniul transportului rutier? Pe cale de 

consecinţă, dacă am aborda acest subiect înseamnă că dacă eu după 3 ani la 

Ministerul Sănătăţii pot să mă duc să dau examen cu medicii, dacă am vechimea. 

Vechimea asta de care se face aici atâta tam-tam, ea trebuie stabilită, ce înseamnă, 

unde a lucrat. Dacă a fost femeie de servici, înseamnă că a dobândit calitatea de 

specialist în transporturi rutier? Tocmai aici este discuţia. Haideţi să nu ne mai facem 

că nu le vedem. Marele câştig ale acestor norme şi căruia vreau să îi mulţumesc în 

mod special domnului ministru Matache, este conflictul de interese pe care l-a stabilit 

cu cei din Ministerul Transporturilor şi unităţilor subordonate din transportul rutier. 

Dacă o să constataţi, eu am zis lucrul ăsta de 2-3 ani de zile, sunt în scris, făcute. 

Dânsul iniţial nu a fost de acord, dar de când este ministru, probabil că a primit nişte 

informaţii mai directe şi a stabilit acest lucru fără echivoc, fără a lăsa vreo posibilitate 

de interpretare, aşa cum trebuie să fie absolut toate actele normative în vigoare. 

Solicit şi eu de asemeni să ni se pună la dispoziţie norma de reglementare a tarifului 

de examinare, apreciez probabil că n-a fost suficient de clar, colegii mei, când a 

spus că o persoană să se ducă la examinare, nu în raport de numărul de candidaţi 

care urmează a da, ci să se dea 500 de lei, o indemnizaţie, de 500 de lei, de o zi. 

Dacă el participă, nu poate participa mai mult de 4 ori pe lună, într-o comisie. 2000 

RON mi se pare un aport absolut rezonabil şi elegant la salariul pe care îl are, deci 

aşa solicităm şi totodată să fie stabilită ca sarcina de servici, să se meargă să se 
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deconteze deplasarea, să se deconteze hotelul şi aşa mai departe. Din sumele alea 

pe care le-am spus şi eu aiurea, pentru că noi am solicitat să ni se spună şi nouă 

câte probe s-au dat în 2013 şi 2014, este secret, probabil informaţie clasificată. De 

ce v-am cerut asta? Nu pentru că ne place nouă, ca să ne dăm seama câţi bani s-ar 

aduna şi ce cheltuieli se fac pe aceste examinări. Mi se pare o jignire adusă nouă 

când ni s-a citit un act în fuga calului şi aţi fost şi dumneavoastră de faţă şi eu aş fi 

interventi şi nu aş fi permis acest lucru. Ori ne faceţi publice şi ne daţi, uite mă băieţi, 

dacă nu aveţi nicio teamă şi nu vreţi să ascundeţi nimic, astea sunt propunerile 

noastre, că până la urmă sunt propuneri. De ce trebuie să ne ascundem? Vreau să 

fac o critică domnului Ionescu care întreg ordinul, pentru că e scris de dumnealui cea 

mai mare parte, sunt nişte noţiuni abstracte, nu vrea să meargă exact. Zice comisia 

deschide sesiunea. Păi comisia asta? Ce noţiune? Care din comisie? Când am spus 

că e propunerea mea, că dumneavoastră să aprobaţi, nu să avizaţi, când avizaţi 

înseamnă că aprobă cineva după dumneavoastră.(…) 

(…)Eu am făcut o propunere de 30 de lei + următoarele probe, 15 lei, zic că este un 

tarif rezonabil. Vă propun şi subscriu că de la 1 iunie 2016 să se treacă în mod 

concomitent la acea sală unică, care acea sală unică nu le facem de ce l-am 

inventat-o, ştim foarte bine de ce am inventat-o, pentru că unii care se duceau în 

provincie nu ajungeau la toate centrele şi persoanele de la centre nu le mai achitau, 

asta e motivul pentru care s-a inventat această sală unică, nu e niciun caz pentru 

altceva. Subscriu ca ele să se facă de luni până vineri, în timpul programului de lucru 

sau cel mult până la ora 18 şi să se achite câte o indemnizaţie de examinator de 500 

de lei de examen, nu în raport de câte persoane, probe sunt susţinute. Voiam să mai 

spun un lucru acum, că m-am simţit jignit ieri când am văzut într-un ziar că aş fi un 

infractor care spăl bani. Noţiunea infracţiunii de spălare a banilor nu poate fi, eu nu 

pot fi autorul infracţiunii, atâta timp cât bunurile provin tot de la mine, deci e cu totul, 

rog pe prietenul meu, că a făcut o afirmaţie total greşită şi ar trebui să studieze ce 

înseamnă spălare de bani şi nu să îmi spună mie că eu fac spălare de bani. Spălare 

de bani presupune, ca să cumpăr ceva şi eu să le spăl şi să le spun că sunt la 

vedere, asta presupune, pe când noi, centrele, ce cumpărăm? Cumpărăm nişte 

bunuri, noi centrele? Deci vă rog domnule secretar de stat, subscriu la ceea ce a 

spus şi domnul Ştefănescu, repet încă odată mulţumirile pentru domnul ministru 

Iulian Matache, care a dat dovadă şi doreşte că aceste norme să iasă în acordul 

tuturor, dumnealui îşi asumă responsabilitatea, nu uitaţi că dorim, aşa cum au spus 

toţi vorbitorii, că toată lumea să dea examen de la 1 iunie 2016 concomitent în săli 

unice, nu aşa cum se încearcă penalizarea celora sau cum s-a spus că nu o să se 

mai dea lunea în Bucureşti. Ştiţi de ce vrem noi luni? E foarte clar, ca să reducem 

costurile.  Am terminat, imediat. Subscriu ca aceast comisie să fie formată numai din 

specialişti, aşa cum specialişti cu vechimea, pe care dacă vreţi să o punem la 5 ani 

de zile aşa cum s-a făcut şi aşa cum susţine domnul Ştefănescu, ca în Parlamentul 

României este în discuţie OG 27, putem să facem modificarea cuvenită pentru a 

transpune într-o realitate. Nu putem să fim de acord să asimilăm specialiştii cu 

contabilii şi cu alte funcţii care mai sunt în aceste autorităţi, disimulate în alte 

denumiri pe care noi ne le cunoaştem, deci noi solicităm ca să se facă intervenţie la 
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Parlamentul României şi vreau să vă spun că nu mă interesează că participă 

Direcţia Rutieră, ideea este ca înainte Direcţia Rutieră scria în ordin că poate 

participa, poate să ştie doar domnul Ionescu. Înainte era ordinul în care spunea că 

poate participa, iar atunci nu se mai crea această nebuloasă, că aici este problema. 

Dacă Direcţia Rutieră poate participa prin specialiştii dumnealor, care înţeleg că 

dumnealor sunt 13-14 cu secretari cu tot, deci nu avem nimic, unde poate participă 

să participe, iar dacă îndeplineşte condiţiile pe care le stabiliţi ca specialist, nu are 

nimeni nimic. Dacă menţineţi un tarif de 30 de lei cu 15 lei, zic eu că este rezonabil şi 

acoperă toate cheltuielile şi indemnizaţia de participare ca examinator(…) 

 

La fiecare dintre propunerile prezentate reprezentanții DTR au precizat poziția MT 

față de acestea menționând că în cazul celor care acceptate acestea urmând să fie 

incluse în cadrul formei finale a proiectului. 

 

La finalul dezbaterilor, reprezentantul DCRSPON a informat participanții la ședință 

cu privire la faptul că: 

- Direcția de specialitate va analiza propunerile înaintate; 

- Minuta ședinței va fi publicată pe site-ul ministerului; 

- Ultima variantă a proiectelor va fi publicată pe site-ul ministerului în termenulde 10 

zile, stabilit de Legea nr. 52/2003. 

În încheiere, domnul secretar de stat Marius Humelnicu  a mulțumit participanților și 

a menționat disponibilitatea ministerului de a colabora cu toți factorii implicați în 

activitățile reglementate de proiectele de acte normative. 
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